
 

 

 

 

                         

                                        

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 

 

    Από το πρακτικό της υπ’ αριθ. 04/13-04-2022  συνεδρίασης  του  Συμβουλίου της             
Δημοτικής Κοινότητας Ν. Μηχανιώνας, του Δήμου Θερμαϊκού.  
 

Αριθ. Απόφασης:  04/2022. 

 

Περίληψη: Πρόταση νέας χωροθέτησης διεξαγωγής θρησκευτικής εμποροπανήγυρης Νέας 
Μηχανιώνας. 
 

Στη Ν. Μηχανιώνα και στο Γραφείο Προέδρου, της Κοινότητας Ν.Μηχανιώνας του Δήμου 
Θερμαϊκού, επί της οδού Κ.Βάρναλη 2, σήμερα την 13 Απριλίου 2022, ημέρα Τετάρτη και 
ώρα από 10:00π.μ. έως 13:00 μ.μ., το Συμβούλιο της Κοινότητας Ν.Μηχανιώνας, συνήλθε 
σε διά περιφοράς τακτική συνεδρίαση, μετά την υπ’ αριθ. Πρωτ. 9/07.04.2022 έγγραφη 
πρόσκληση του Προέδρου του Κοινοτικού Συμβουλίου κ.Αθανάσιου Μακρίδη, η οποία 
επιδόθηκε και γνωστοποιήθηκε και τηλετυπικά (email), νόμιμα με αποδεικτικό σε κάθε 
μέλος του Συμβουλίου, σύμφωνα τις διατάξεις του άρθρου 88 παρ. 2 του Ν.3852/10 (Α’ 87) 
και βάσει των διατάξεων του άρθρου 10 της από 11-3-2020 πράξης Νομοθετικού 
Περιεχομένου (ΦΕΚ 55/Α/11-3-2020), η οποία κυρώθηκε με το άρθρο 2 του ν.4682/2020 
(Α' 76) και τα διαλαμβανόμενα στην υπ' αριθμό εγκύκλιο 426/77233/13-11-2020 

(Α.Δ.Α.6ΩΚΛ46ΜΤΛ6-ΥΔ4) του Υπουργείου Εσωτερικών "Ενημέρωση για την οργάνωση 
και λειτουργία των Δήμων κατά το διάστημα εφαρμογής των μέτρων για τον περιορισμό της 
διάδοσης της πανδημίας".  

Αφού διαπιστώθηκε νόμιμη απαρτία, δηλαδή σε σύνολο επτά (7) μελών βρέθηκαν παρόντα 
επτά (7) μέλη. 

 

Άρχισε η συνεδρίαση υπό την Προεδρία του Προέδρου της Κοινότητας Ν.Μηχανιώνας 
κ.Αθανάσιου Μακρίδη. 
 

 

 ΠΑΡΟΝΤΕΣ (7) ΑΠΟΝΤΕΣ  
1. ΜΑΚΡΙΔΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  

2. ΜΠΟΪΔΑΝΗ ΑΛΕΞΙΑ  

3. ΔΑΣΚΑΛΑΚΗΣ  ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  

4. ΚΑΡΥΔΑΣ ΘΕΟΦΑΝΗΣ  

5. ΚΙΝΔΕΡΛΗΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ 

 

 

6. ΔΑΣΚΑΛΑΚΗ ΜΑΡΙΑ  

7. ΠΙΤΣΟΚΟΣ ΜΙΧΑΗΛ  

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ  
ΝΟΜΟΣ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ 

ΔΗΜΟΣ ΘΕΡΜΑΪΚΟΥ  
ΚΟΙΝΟΤΗΤΑ Ν.ΜΗΧΑΝΙΩΝΑΣ 

 



Τα πρακτικά τηρήθηκαν από την κ.Χριστοδούλου Βενετία, ΔΕ Διοικητικού, υπάλληλος 
ΙΔΑΧ του Δήμου Θερμαϊκού κατόπιν της ανάθεσης καθηκόντων ειδικού γραμματέα από τον 
Δήμαρχο με την υπ’ αριθ. 520/19943/25-11-2019 απόφαση. 
 

Μετά την διαπίστωση της νόμιμης απαρτίας ο Πρόεδρος προ των θέματος της ημερήσιας 
διάταξης, πρότεινε να συζητηθεί κατεπειγόντως το θέμα που προέκυψε εκτός της ημερησίας 
διάταξης και εισηγήθηκε ως κατωτέρω τα εξής: 
 

Σύμφωνα με τις διατάξεις της παρ. 7 του άρθ. 67 του Ν. 3852 / 2010, όπως αντικαταστάθηκε 
από το άρθρο 74 του Ν.4555/18 ορίζονται τα εξής «7. Ο πρόεδρος καταρτίζει την ημερήσια 
διάταξη. Στην ημερήσια διάταξη αναγράφονται υποχρεωτικά και όλα τα θέματα που 
προτείνει ο δήμαρχος, η εκτελεστική επιτροπή, καθώς και η οικονομική επιτροπή και η 
επιτροπή ποιότητας ζωής. Το δημοτικό συμβούλιο έχει δικαίωμα να αποφασίζει, μετά από 
σχετική πρόταση εισήγηση του προέδρου ή του δημάρχου ή συμβούλου επικεφαλής 
δημοτικής παράταξης και χωρίς συζήτηση, με την πλειοψηφία των παρόντων μελών του, ότι 
ένα θέμα το οποίο δεν είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη είναι κατεπείγον, να το 
συζητήσει και να πάρει απόφαση γι' αυτό πριν από την έναρξη της συζήτησης των θεμάτων 
της ημερήσιας διάταξης. Κατά προτεραιότητα και πάντα μετά τον δήμαρχο εκφράζουν τις 
απόψεις τους οι επικεφαλής των παρατάξεων, σύμφωνα με τη σειρά εκλογής».  
 

Στη συνέχεια ο Πρόεδρος είπε τα εξής: Το παραπάνω θέμα προτείνεται να συζητηθεί ως 
κατεπείγον γιατί πρέπει να εξεταστεί άμεσα η αλλαγή της χωροθέτησης και η μεταφορά του 
χώρου διεξαγωγής της εμποροπανήγυρης, ώστε η αρμόδια υπηρεσία να ξεκινήσει άμεσα τη 
διαδικασία σύνταξης κανονισμού εμποροπανήγυρης, αποτύπωση χώρου και να μεριμνήσει 
για τις περαιτέρω διαδικασίες έγκρισης.  
 

Ακολούθως ο Πρόεδρος κάλεσε τα μέλη του Συμβουλίου της Κοινότητας Ν.Μηχανιώνας να 
αποφασίσουν σχετικά. 
 

Το Συμβούλιο της Κοινότητας Ν.Μηχανιώνας ΟΜΟΦΩΝΑ, αποδέχθηκε την πρόταση 
του Προέδρου για συζήτηση και λήψη απόφασης επί του παραπάνω θέματος πριν από 
την έναρξη της συζήτησης του θέματος που είναι εγγεγραμμένο στην ημερήσια 
διάταξη, ως κατεπείγον, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67, παρ. 7 του 
ν.3852/2010, όπως αντικαταστάθηκε από το άρθρο 74 του Ν.4555/18. 
 

Ο Πρόεδρος κ.Μακρίδης Αθανάσιος, εισηγούμενος το θέμα της εκτός ημερήσιας διάταξης, 
με τίτλο ΄΄Πρόταση νέας χωροθέτησης διεξαγωγής θρησκευτικής εμποροπανήγυρης Νέας 
Μηχανιώνας΄΄, έθεσε υπόψη των μελών του Συμβουλίου την εισήγηση της Διεύθυνσης 
Οικονομικών Υπηρεσιών, η οποία έχει ως εξής:  
 

 Με τον πρόσφατο νόμο 4849/2021 (ΦΕΚ 207/05.11.2021 τεύχος Α'): «Αναμόρφωση και 
εκσυγχρονισμός του ρυθμιστικού πλαισίου οργάνωσης και λειτουργίας του υπαίθριου 
εμπορίου, ρυθμίσεις για την άσκηση ψυχαγωγικών δραστηριοτήτων και την απλούστευση 
πλαισίου δραστηριοτήτων στην εκπαίδευση, βελτιώσεις στην επιμελητηριακή νομοθεσία, 
άλλες διατάξεις του Υπουργείου Ανάπτυξης και Επενδύσεων και λοιπές επείγουσες 
διατάξεις», ρυθμίζονται τα ζητήματα του υπαίθριου εμπορίου, και μεταξύ αυτών οι 
βραχυχρόνιες υπαίθριες αγορές, κατηγορία στην οποία περιλαμβάνονται και οι 
εμποροπανηγύρεις. Για τις εμποροπανηγύρεις προβλέπεται μεταξύ άλλων ότι για να 

λειτουργήσουν θα πρέπει να υπάρχει εγκεκριμένος κανονισμός της εμποροπανήγυρης και 
τοπογραφικό διάγραμμα όπου θα αποτυπώνονται οι θέσεις των υπαίθριων πωλητών. Στα 
πλαίσια αυτά, η υπηρεσία μας θα πρέπει να ξεκινήσει άμεσα τη διαδικασία σύνταξης 
κανονισμού και τοπογραφικού διαγράμματος και να μεριμνήσει για τις περαιτέρω 
διαδικασίες έγκρισής τους. 



 

 Με δεδομένη λοιπόν την ανάγκη αυτή και με απώτερο σκοπό την καλύτερη λειτουργία της 
εμποροπανήγυρης και της πόλης της Νέας Μηχανιώνας κατά την περίοδο διεξαγωγής της 
εμποροπανήγυρης προτείνεται να εξεταστεί η αλλαγή της χωροθέτησης με μεταφορά 
του χώρου διεξαγωγής της εμποροπανήγυρης. Πιο συγκεκριμένα, μέχρι σήμερα η 
εμποροπανήγυρη διεξαγόταν μέσα στο σκληρό πυρήνα της πόλης της Νέας Μηχανιώνας 
καθώς ξεκινά από την Καψαλάκειο Πολιτιστική Στέγη και καταλαμβάνει τις οδούς 
Δημοκρατίας, Πλατεία Εθνικής Αντίστασης και Πολυτεχνείου. Ο χώρος αυτός ήταν 
παραδοσιακά η περιοχή διεξαγωγής του πανηγυριού όπως διαμορφώθηκε μέσα στις 
δεκαετίες από τους πρώτους κατοίκους της περιοχής σε συνθήκες και ανάγκες πολύ 
διαφορετικές, οι οποίες έχουν διαφοροποιηθεί σημαντικά με το πέρασμα του χρόνου. 
 

Με γνώμονα λοιπόν την αναβάθμιση της εμποροπανήγυρης της Νέας Μηχανιώνας 
προτείνεται η αλλαγή της χωροθέτησής της με μεταφορά αυτής, ώστε να ξεκινάει από 
το κτήριο του πρώην Δημαρχείου και να καταλαμβάνει την οδό Κώστα Βάρναλη και 
όλο τον χώρο όπου σήμερα διεξάγεται η λαϊκή αγορά της Νέας Μηχανιώνας. Τα 
πλεονεκτήματα της προτεινόμενης χωροθέτησης έναντι της υφιστάμενης είναι αρκετά. 
Ενδεικτικά αναφέρονται τα ακόλουθα:  
 

Α) Στους δρόμους όπου διεξάγεται μέχρι σήμερα το πανηγύρι λειτουργούν διάσπαρτα 
εμπορικά καταστήματα, ο αριθμός των οποίων ενίοτε μεταβάλλεται και από χρονιά σε 
χρονιά. Το γεγονός αυτό δημιουργεί πρόβλημα αναφορικά με τη χωροθέτηση των πάγκων 
υπαίθριων πωλητών όπως είναι προφανές στην περίπτωση που οι θέσεις είναι έμπροσθεν της 
όψης καταστημάτων, ιδιαίτερα στην περίπτωση που οι καταστηματάρχες δεν θέλουν να 
χρησιμοποιήσουν τις θέσεις αυτές στην προβολή του καταστήματός τους. Στον 
προτεινόμενο χώρο, και μόνο επί της οδού Βάρναλη λειτουργούν 2-3 καταστήματα, 
συνεπώς το πρόβλημα αυτά απαλείφεται.  
Β) Στην Πλατεία Εθνικής Αντιστάσεως λειτουργούν πολλά καταστήματα υγειονομικού 
ενδιαφέροντος, τα οποία κάνουν κατάληψη τμημάτων κοινοχρήστων χώρων της πλατείας με 
τραπεζοκαθίσματα και δημιουργείται πρόβλημα κατά τη διάρκεια των ημερών της 
εμποροπανήγυρης στην ομαλή διάταξη των πάγκων των πωλητών. Στον προτεινόμενο χώρο 
δεν υπάρχουν καταστήματα υγειονομικού ενδιαφέροντος και δε θα υπάρχουν συγκρούσεις 
των καταστηματαρχών με το Δήμο και του πωλητές της εμποροπανήγυρεις. 
Γ) Η τροφοδοσία των καταστημάτων και των επιχειρήσεων κατά τη διάρκεια της 
εμποροπανήγυρης δυσχεραίνεται σημαντικά, καθώς όλο το κέντρο της πόλης 
καταλαμβάνεται από τους πάγκους των πωλητών. Στον προτεινόμενο χώρο εξαλείφεται το 
πρόβλημα της τροφοδοσίας των επιχειρήσεων και των καταστημάτων, καθώς η κίνηση των 
οχημάτων διεξάγεται χωρίς κανένα πρόβλημα ακόμη και στο κέντρο της πόλης.  
Δ) Η κίνηση των οχημάτων έκτακτης ανάγκης (πυροσβεστική, ασθενοφόρο κλπ) σε 
περίπτωση που κριθεί αναγκαίο είναι αρκετά δύσκολη. Με την προτεινόμενη χωροθέτηση η 
οδός Βάρναλη είναι προσβάσιμη από όλες τις κάθετες οδούς, και η κίνηση δύναται να 
γίνεται απρόσκοπτα.  
Ε) Η καθημερινή αποκομιδή των απορριμμάτων με την υφιστάμενη χωροθέτηση 
παρουσιάζει προβλήματα, καθώς η πρόσβαση των απορριμματοφόρων δεν είναι εύκολη και 
οι εργάτες αποκομιδής αναγκάζονται να μεταφέρουν τους κάδους σε μεγάλες αποστάσεις 
ώστε να γίνει η εκκένωσή τους.  
ΣΤ) Η υφιστάμενη χωροθέτηση μέσα στο πυκνοκατοικημένο κέντρο της πόλης συχνά 
φέρνει σε σύγκρουση τους πωλητές με τους κατοίκους των παρακείμενων οικιών, οι οποίοι 
σε ορισμένες περιπτώσεις προβαίνουν σε καταγγελίες για τη λειτουργία των πάγκων και των 
καντινών, αλλά και τη συμπεριφορά των πωλητών. Στην προτεινόμενη χωροθέτηση ένα 
σημαντικό μέρος των πάγκων των πωλητών μπορεί να τοποθετηθεί στο χώρο της λαϊκής 
αγοράς, όπως και οι καντίνες και οι ψησταριές. Ο χώρος αυτός είναι σε απόσταση από τις 
παρακείμενες οικίες, ελαχιστοποιώντας έτσι την πιθανότητα ύπαρξης προβλημάτων και 
συγκρούσεων με τους κατοίκους. 



Ζ) Ο προτεινόμενος νέος χώρος είναι μεγαλύτερος σε σχέση με τον υφιστάμενο, γεγονός 
που δίνει τη δυνατότητα για την τοποθέτηση περισσότερων πάγκων 3 πωλητών, αυξάνοντας 
την ελκυστικότητα της εμποροπανήγυρης, προσελκύοντας περισσότερους επισκέπτες και 
αυξάνοντας τα έσοδα τόσο του Δήμου, όσο και της τοπικής αγοράς. 
 

Σήμερα, όλα τα μεγάλα και γνωστά πανηγύρια (βλ. Άγιος Μάμας, Αιγίνιο, Γιαννιτσά, 
Κατερίνη κλπ) διεξάγονται σε χώρους οργανωμένους, χωροταξικά ενιαίους, 
εξασφαλίζοντας την ομαλή και απρόσκοπτη λειτουργία της υπαίθριας αγοράς σε αρμονία με 
την αντίστοιχη πόλη και την τοπική κοινωνία, δημιουργώντας αμοιβαία οφέλη για όλες τις 
εμπλεκόμενες πλευρές. Προσφέρουν στους επαγγελματίες που συμμετέχουν διάφορες 
εξυπηρετήσεις (από σταντ περιπτέρων, ηλεκτροδότηση, τουαλέτες, φύλαξη κλπ) αξιώνοντας 
παράλληλα και υψηλά τιμήματα για τη συμμετοχή τους, αυξάνοντας έτσι τα έσοδα από τη 
διεξαγωγή των εμποροπανηγύρεων για τους αρμόδιους φορείς διεξαγωγής του (Δήμοι, 
νομικά πρόσωπα κλπ).  
 

Λαμβάνοντας υπόψη όλα τα παραπάνω παρακαλούμε να εξεταστεί σοβαρά η προτεινόμενη 
αλλαγή χωροθέτησης και να υπάρξει μια απάντηση εκ μέρους της διοίκησης το συντομότερο 
δυνατό, ώστε να προχωρήσουν οι περαιτέρω απαιτούμενες διαδικασίες (αποτύπωση χώρου 
και σύνταξη κανονισμού εμποροπανήγυρης). 
 

Μετά από διαλογική συζήτηση τα μέλη του Συμβουλίου της Κοινότητας Ν.Μηχανιώνας, 
αφού έλαβαν υπόψη:  
1. Τις διατάξεις του άρθρου 83 του Ν 3852/2010 ΦΕΚ87Α/2010 όπως τροποποιήθηκε από 
τις διατάξεις του άρθρου 84 του Ν. 4555/18 ΦΕΚ 133 Α/2018,  
2. Την εισήγηση της Διεύθυνσης Οικονομικών Υπηρεσιών. 
3. Την εισήγηση του Προέδρου και μετά από διαλογική συζήτηση.  
 

Τοποθετήθηκαν ως ακολούθως: 
- Ο Πρόεδρος κ.Αθανάσιος Μακρίδης, διαφωνεί και είναι αντίθετος με την πρόταση  

νέας χωροθέτησης της θρησκευτικής εμποροπανήγυρης Νέας Μηχανιώνας, διότι όπως 
αναφέρει στην εισήγησή του:  «Η οδός Κ.Βάρναλη είναι η είσοδος του οικισμού και ένα 
τέτοιο ενδεχόμενο, κλείσιμο της κεντρικής οδού, θα δημιουργούσε κυκλοφοριακά 
προβλήματα και δυσκολία στην άμεση πρόσβαση των επισκεπτών, στον Ιερό Ναό της 
Παναγίας Φανερωμένης. Η απαγόρευση της κύριας εισόδου του οικισμού για περίπου 10 
ημέρες, θα σήμαινε και την οικονομική καταστροφή του τόπου.  
Εξάλλου, η κίνηση των οχημάτων έκτακτης ανάγκης δεν επηρεάζεται με την υφιστάμενη 
χωροθέτηση (δεν υπήρξε έως σήμερα κάποια καταγγελία), ενώ στην περίπτωση αλλαγής 

χωροθέτησης (να ξεκινάει από το πρώην Δημαρχείο και να καταλαμβάνει κατά μήκος την 
οδό Κ.Βάρναλη), θα είναι αρκετά δύσκολη. 
Έως σήμερα δεν έχουν αναφερθεί προβλήματα, καταγγελίες πολιτών όπως αναφέρει στην 
εισήγηση της η Διεύθυνση Οικονομικών Υπηρεσιών και ας μην ξεχνάμε ότι το προσκύνημα 
της Παναγιάς μας, είναι από τα μεγαλύτερα της Ελλάδας, πλήθος προσκυνητών απ’ όλη τη 
χώρα, επισκέπτεται τον τόπο μας για να προσκυνήσει την θαυματουργή εικόνα και οι 
επαγγελματίες του τόπου,  περιμένουν όλη τη χρονιά αυτό το πανηγύρι, για την αύξηση 
τζίρου των καταστημάτων τους. 
Το δημοτικό ταμείο εισπράττει κάθε χρόνο περίπου 80.000,00 ευρώ, από το πανηγύρι της 
Νέας Μηχανιώνας, χωρίς να προσφέρει κάτι ουσιαστικό (ανταποδοτικό) στον τόπο. Οπότε, 
μην προσπαθείτε να καταστρέψετε κάτι που το κληρονομήσαμε από τους παππούδες μας και 
με επιτυχία συνεχίζεται όλα αυτά τα χρόνια. Ο σχεδιασμός τέτοιων αλλαγών δεν είναι 
κατάλληλος αυτή την περίοδο, όπου οι επαγγελματίες αφενός βρίσκονται σε μια 
μακροχρόνια οικονομική συγκυρία και αφετέρου εν συνεχεία της κρίσης της πανδημίας που 
όλοι βιώνουμε. Δεν βοηθάτε μ’ αυτό τον τρόπο, στην αντιμετώπιση της τραγικής 
οικονομικής κατάστασης των καταστηματαρχών (δυσκολεύονται να ανταπεξέλθουν ακόμα 



και στις καθημερινές ανάγκες λόγω της αύξησης του κόστους διαβίωσης), αλλά αντιθέτως, 
μπορεί να επιφέρει αρνητικά αποτελέσματα στην τοπική αγορά». 

- Το μέλος κ.Φάνης Καρύδας, αναφέρει σε σχετικό email, «Την πρόταση για τη μεταφορά 
της εμποροπανήγυρης, από το κέντρο του χωριού στο χώρο της λαϊκής και της οδού 
Κ.Βάρναλη, την βρίσκω εξαιρετικά ενδιαφέρουσα. Θα την προτείνω (ψηφίζω θετικά) για 
φέτος και θα περιμένω (μετά την ολοκλήρωση της) να ξανασυζητήσουμε το θέμα, καθώς θα 
μπορούμε να κρίνουμε όλα τα δεδομένα. Από πολλούς επαγγελματίες (που τα μαγαζιά τους 
"αποκλείονταν" από τους πάγκους) άκουγα την ατάκα ότι "στο πανηγύρι 
κερδισμένοι βγαίνουν μόνο οι γύφτοι και καλύτερα να έκλεινα τελείως σε όλη τη διάρκεια 
του!!!". Τώρα είναι ευκαιρία να δούμε την αντίδραση τους, καθώς όλοι θα έχουν την 
ευκαιρία και την άνεση να συνεχίσουν την εργασία τους απερίσπαστα!  Άρα ΝΑΙ για φέτος 
και το συζητάμε μετά για μόνιμα...». 

- Τα υπόλοιπα μέλη του Συμβουλίου κ.κ. Μποϊδάνη Αλεξία, Δασκαλάκης Αθανάσιος,  
Κίνδερλης Σταμάτης, Δασκαλάκη Μαρία και Πιτσόκος Μιχαήλ, διαφωνούν με την 
εισήγηση της Διεύθυνσης Οικονομικών Υπηρεσιών για τη νέα χωροθέτηση διεξαγωγής 
θρησκευτικής εμποροπανήγυρης Νέας Μηχανιώνας και συμφωνούν με την εισήγηση του 
Προέδρου.  

 

Αποφασίζει κατά πλειοψηφία 

Με 6 ψήφους κατά και 1 ψήφο υπέρ 

 

Γνωμοδοτεί αρνητικά στην ΄΄Πρόταση νέας χωροθέτησης διεξαγωγής θρησκευτικής 
εμποροπανήγυρης Νέας Μηχανιώνας΄΄, σύμφωνα με την εισήγηση της Διεύθυνσης 
Οικονομικών Υπηρεσιών και προτείνει να παραμείνει ως έχει η υφιστάμενη χωροθέτηση της 
θρησκευτικής εμποροπανήγυρης.  
 

Η απόφαση αυτή θα διαβιβαστεί στην αρμόδια υπηρεσία. 
 

Η απόφαση αυτή πήρε αύξοντα αριθμό 04/2022. 
 

 

        Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                                 ΤΑ ΜΕΛΗ 

      

ΜΑΚΡΙΔΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ                                            ΤΙΘΕΝΤΑΙ ΥΠΟΓΡΑΦΕΣ 

 


